
Sprawozdanie z wyjazdu na Kongres Sprawozdawczo-Wyborczy AIBA w 

dniach 2-3 listopada 2018 r. do Moskwy. 

 

W skład delegacji wchodzili: Leszek Piotrowski – Prezes PZB oraz Roman Ślagowski – Wiceprezes ds. 

Zagranicznych. 

Wyjazd z kraju nastąpił w dniu 1 listopada. Po przylocie do Moskwy odebrali nas przedstawiciele 

Rosyjskiej Federacji Boksu. Jeszcze tego samego dnia wieczorem prowadzono wiele rozmów z 

przedstawicielami innych delegacji (Rosja, Ukraina, Armenia, Węgry, Łotwa, Litwa, Estonia, Niemcy, 

Austria, Azerbejdżan). Poruszano problemy bieżące AIBA, a także możliwość rozwoju współpracy 

dwustronnej z federacjami naszych partnerów. 

W pierwszym dniu Kongresu rozpoczęto od spraw organizacyjnych. Sprawdzono frekwencję, która 

wynosiła 135 krajów. 

Prowadzenie obrad powierzono Wiceprezesowi AIBA Tedowi Turnerowi z Oceanii. System 

głosowania był elektroniczny. Każdy kraj członkowski posiadał jeden głos. Przyjęto protokół z 

poprzedniego Kongresu. Usunięto kilka państw członkowskich z AIBA w związku z pasywnością 

trwającą kilka lat. Usunięto Oman, San Marino, Rwandę, St. Kitts and Nevis, Bahrain, Brunei 

Darussalam. Andora otrzyma list ostatniej szansy. 

Następnie wręczono certyfikaty członkom Komitetu Wykonawczego i członkom Komisji AIBA. M.in. 

otrzymał go Przewodniczący Komisji Trenerskiej – Adam Kusior. W kolejnym punkcie delegaci 

wysłuchali sprawozdania Tymczasowego Prezydenta AIBA – Gafura Rahimova. 

Najważniejsze tezy tego wystąpienia to: 

1. Nowa filozofia zarządzania. 

2. Prezentacja ważnych dokumentów na stronie AIBA. 

3. Lepsze mechanizmy kontroli. 

4. Wzrost liczby kobiet aktywnych w boksie we wszystkich obszarach (gender equality). 

5. Reforma finansów poprzez optymalizację kosztów i negocjacje z kredytodawcami. 

6. Pozyskanie sponsorów. 

7. Reorganizacja biura AIBA i powołanie nowego Dyrektora Wykonawczego – Tom Virgets z 

USA. 

8. Nowe zasady kontroli sędziów. Sędziowie mają być powoływani przez Komisję Sędziowską a 

nie przez Dyrektora Wykonawczego. 

9. Aktywna polityka antydopingowa. 

10. Pomoc dla federacji rozwijających się. 

11. Poprawa współpracy z MKOL. 

Kończąc Rahimow podkreślił trudną nadal sytuację finansową AIBA. 

Kolejnym punktem obrad były wystąpienia – sprawozdania Konfederacji Kontynentalnych. W imieniu 

Europy nie wystąpił Franco Falcinelli, który nie był w tym dniu obecny. Następnie występowali 

przewodniczący poszczególnych komisji. Sprawozdanie Komisji Trenerskiej złożył Adam Kusior. 



Przewodniczący Komisji Technicznej i Regulaminowej poinformował o nowych kategoriach wagowych 

w turnieju olimpijskim: 

1. Kobiety 51, 57, 60, 69, 75 

2. Mężczyźni 52, 57, 63, 69, 75, 81, 91, +91 

Następnie wystąpił Dyrektor Wykonawczy Tom Virgets. Wskazał on na potrzebę poprawy zarządzania 

AIBA, organizacji kursów, rewizji kodeksu etyki (36 sędziów sędziujących na IO w Rio de Janeiro 

usunięto z AIBA), walki z dopingiem i poprawy stosunków z MKOL. 

Strata finansowa AIBA wynosiła na 30.09.2018 minus 17,3 mln USD. Budżet AIBA został 

przegłosowany. Następnie głosowano zmiany Statutu AIBA. Z uwagi na późną porę obrady przerwano 

do następnego dnia. 

W dniu 3.11.2018 rozpoczęto od wystąpienia Przewodniczącego Komisji Dyscyplinarnej, który nie był 

obecny w dniu poprzednim. 

Kontynuowano zmiany do Statutu. Tekst jednolity ma być umieszczony na stronie AIBA. Następnie 

przystąpiono do wyborów. Na sali pozostali tylko delegaci z prawem głosu. Wybory Prezydenta AIBA 

odbyły się na kartach papierowych. Wybrano Gafura Rahimova, który z dużą przewagą głosów 

pokonał Serika Konakbajewa. 

Wybory Wiceprezydentów miały charakter formalny, bowiem prawie wszystkie kontynenty 

wystawiały jednego przedstawiciela. Krótko przed wyborem przybył Franco Falicinelli – Prezydent 

EUBC, który jest zawieszony. Wzbudziło to wiele kontrowersji. Dalszy los Falcinelliego jako 

Wiceprezydenta AIBA pozostaje niejasny. 

Następnie wybierano członków Komitetu Wykonawczego. Wcześniej EUBC spotkało się w gronie 

wszystkich swoich członków i ustalono, że należy koncentrować swoje głosy na Rosji, Bułgarii, Turcji, 

Ukrainie, Anglii, Azerbejdżanie i Niemczech. Chodziło o uniknięcie rozproszenia głosów. Dyscyplina w 

tym zakresie była w wyborach przestrzegana. Niespodzianką jest tylko odpadnięcie Jurgena Kyasa z 

Niemiec. Europa ma obecnie w Komitecie Wykonawczym aż sześciu przedstawicieli.  

W końcowej części wystąpił Gafur Rahimov. 

Obrady Kongres zakończył około 20:30. Następnie przewieziono wszystkich delegatów na uroczystą 

kolację. Mieliśmy możliwość rozmowy z Gafurem Rahimovem i Umarem Kremliowem. Kremliow 

zamierza przybyć z zespołem Rosji na mecz z Polską w Kielcach 23 listopada br. 

Dnia 4.11.2018 r. samolotem powróciliśmy do kraju. 

 

Sporządził  

Roman Ślagowski    


